
Výbor pro výchovu a vzdělávání ZHMP 
16.1.2024 

  
IX. jednání Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP (dále jen „Výbor“) se uskutečnilo od 14.05 
hod. v místnosti 349 na Nové radnici, 3. patře (Mariánské náměstí 2/2, Praha 1). Jednání řídil 
předseda Výboru Jiří Brůžek. 
  
Přítomní členové/ky Výboru: 
Jiří Brůžek 
Mgr. Jan Čižinský 
RNDr. Marcela Plesníková 
Mgr. Jana Štrosová 
Ilona Pavelková 
Lucie Kubesa 
Ing. Jana Komrsková 
Prof. MUDr. Zdeněk Seidl, CSc. 
MgA. Irena Pohl Houkalová 
Bc. Jan Kolář 
  
Omluveni: 
Ing. Mariana Čapková, MBA 
 
Hosté: 
Ing. Lenka Němcová – ředitelka odboru SML 
Ing. Pavlína Gucká 
Robert Hoffmann 
Iva Vojtková 
Mgr. Eva Dvořáčková 
Kristýna Kopecká 
Alena Melzerová 
Šárka Zátková 
 
Tajemnice: 
Michaela Šarochová, sekretářka dlouhodobě uvolněného člena ZHMP Jiřího Brůžka 
 
Program: 

1. Zahájení 9. jednání Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP, volba ověřovatele zápisu 
2. Schválení programu 9. zasedání Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP 
3. Schválení zápisu z 8. jednání Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP ze dne 

5.12.2023 
4. Souhrnná informace o tiscích schválených RHMP na svém 32.-35. jednání 
5. Probíhající rozhovory s řediteli SŠ  
6. Informace o končících členech školských rad k 2/2024 
7. Informace k návrhu Obecně závazné vyhlášky hl.  m. Prahy o školských obvodech 

základních škol 
8. Informace k Dlouhodobému záměru vzdělávání a rozvoje vzdělávací soustavy ČR 

2023–2027 
9. Informace o vyhlášení a podmínkách podpory zkvalitnění výuky tělesné výchovy na 

základních  školáchzákladních školách v hl. m. Praze pro rok 2024 
10. Návrh na změnu k Pravidel pro stanovení platů a poskytování odměn ředitelům a 

ředitelkám  příspěvkovýchředitelkám příspěvkových organizací hlavního města Prahy 
11. Spádovost škol dětí z pěstounských rodin  
12. Různé  



1. Zahájení 9. jednání Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP, volba ověřovatele zápisu 
Jednání zahájil úvodním slovem předseda Výboru Jiří Brůžek ve 14:00 hodin.   
Přítomno bylo 8 členů. Výbor byl usnášeníschopný. 
 
Ověřovatelem zápisu byl zvolen: Jan Kolář 
 
Hlasování:  
PRO – PROTI – ZDRŽEL SE 
8-0-0 
Návrh byl schválen. 
 

2. Schválení programu 9. zasedání Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP 
Pan předseda otevřel diskusi k programu. Pan předseda uvedl vysokou přítomnost občanů a 
navrhuje předřadit bod č. 7 jako bod č. 4.  
 
Hlasování: 
PRO – PROTI – ZDRŽEL SE 
8-0–0 
Program byl schválen. 
 
3. Schválení zápisu z 8. jednání Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP ze dne 5.12.2023 
Pan předseda otevřel diskusi k zápisu ze dne 5.12.2023. Pan předseda uzavřel diskuzi. 
 
Hlasování: 
PRO – PROTI – ZDRŽEL SE 
7-0-1 
Zápis byl schválen. 
 
14:10 přichází pan Čižinský. 
14:12 přichází paní Plesníková. 
Výbor je usnášeníschopný, je přítomno 10 členů Výboru. 
 
4. Informace k návrhu Obecně závazné vyhlášky hl.  m. Prahy o školských obvodech 
základních škol 
Pan předseda předal slovo paní ředitelce. Ta vysvětluje, z jakého důvodu se mění spádovost 
škol a jaký je její postup. Přišlo několik připomínek, směrem k Praze 7 se připomínka 
narovnala, pan starosta řešil spádovost škol pro děti z pěstounských rodin. Paní ředitelka 
ovšem podotýká, že taková změna není reálná. SML vždy tohle řešil individuální domluvou s 
každou rodinou a s každou školou. Bohužel tato úprava není právně možná. RHMP byl 
materiál bez připomínek schválen. 
Pan starosta Čižinský je v kontaktu s MŠMT a čeká na jejich reakci. Podotýká, že mají všichni 
stejnou vůli a jde jim o stejný cíl.  
Paní z řad veřejnosti, zastupitelka Prahy 3, paní Vojtková se ptá, jestli ta spádovost je do velké 
míry striktní, nebo jestli se bere ohled na to, jak si to přeje městská část.  
Paní ředitelka odpovídá, že se vyhláška připravuje dle vůle městských částí. RMČ si schválili 
změnu ve svých obvodech. Spádovost zejména znamená zaručení, že děti ve školách dle 
svého trvalého pobytu mají zajištěno místo pro své vzdělávání. Rodiny pohybující se po 
ubytovnách a azylových domech toto řeší vždycky konkrétní MČ ve spolupráci s OSPOD.  
Pan zastupitel Hoffmann, Praha 3, zastupitel ODS a KDU zastupuje rodiče a učitele v 
Cimburkově ulici. Říká, že škola v Cimburkově ulici funguje skvěle a s odchodem ředitelky 
dochází k prudké změně kvality. Plánuje se změna na Waldorfskou školu, a navíc za 
zavřenými dveřmi.  
Paní Kubesa se ptá na detaily změny typu školy na Waldorfskou. 



Paní ředitelka odpovídá, že změnu určuje a schvaluje RMČ.  
Pan Hoffman tvrdí, že změna je esoterická a probíhá za zavřenými dveřmi.  
Paní ředitelka Němcová dodává, že tento materiál mění pouze spádovost, nikoli styl výuky.  
Paní zastupitelka Vojtková z Prahy 3 tvrdí, že se o tom dozvěděli na poslední chvíli. A že je to 
na žádost pana prezidenta. Rodiče psali petici, ale nesplňovalo to požadavky petice, a tak to 
bylo smeteno ze stolu.  
Pan předseda se ptá pana Hoffmanna, jestli mu Waldorfská škola přijde jako esoterická. Pan 
Hoffmann dodává, že to byl vtip.  
Pan předseda se ještě ptá, jestli teda mají rodiče určovat obsah vzdělávání ve škole. 
Pan Hoffmann dodává, že ne. 
Paní Komrsková se dívá na stránky té školy a ptá se pana Hoffmanna, jestli jako zastupitel 
mluví s rodiči.  
Paní zastupitelka Vojtková mluví o tom, že budou zrušeny dětské skupiny a od prvních tříd už 
pojedou v novém režimu školy čili jako Waldorfská škola. Navíc dodává, že k romským dětem 
se tam přistupuje velmi pečlivě a spousta z nich odchází na SŠ. 
Paní Pohl Houkalová vnímá situaci velmi ideologicky, jak byla v médiích. Říká, že tato dikce 
je velmi nešťastná a je třeba se podívat na reálné výsledky.  
Paní Kubesa se ptá zastupitelů Prahy 3, když se děti z romských rodin dostávají na SŠ, proč 
se mluví o segregaci. 
Pan předseda potvrzuje, že pokud je na škole dané etnikum v převaze, tak je segregovaná.  
Paní zastupitelka z Prahy 3 říká, že na této škole je ⅓ žáků romského původu a ty děti tam 
chtějí chodit. Navíc je tam spousta dětí z Ukrajiny, Vietnamského původu.  
 
Hlasování  
PRO-PROTI – ZDRŽEL SE   
8-0-2 
Výbor doporučuje ZHMP schválení tohoto materiálu. 
 
5. Souhrnná informace o tiscích schválených RHMP na svém 32.-35. jednání 
Pan předseda zahájil diskusi.  
Paní Plesníková chce slyšet informace o tiscích, ve kterých se řešily stížnosti. 
Paní ředitelka říká, že v první škole šlo o nerespektování individuálních potřeb žákyně, která 
ČŠI vyhodnotila jako důvodné. 
Stížnost na Hotelovou školu a gymnázium P5 – podnět ve dvou případech – nezajištění 
adekvátní výuky v oboru gymnázium – inspekce vyhodnotila jako nedůvodnou a druhou část 
vyhodnotila jako důvodnou, vedení školy nedostatečně komunikovalo s rodiči.  
Poté se jednalo o stížnost ve škole na Hollarově náměstí, tam si stěžovala žákyně VOŠ na 
nevhodné zadání práce – učitel zadal práci na vyfotografování vlastního nahého těla. ČŠI 
vyhodnotila jako důvodnou. A to z toho důvodu, že zadání práce bylo špatně komunikováno. 
Střední průmyslová škola Betlémská – důvodný podnět, žáci zničili malbu, ale ředitel situaci 
řešil s rodiči nevhodným způsobem. Na Betlémskou bude vyhlášen konkurz na ředitele, a i 
školská rada si přeje změnu ředitele školy. 
 
Hlasování: 
PRO – PROTI – ZDRŽEL SE 
10-0-0 
Informace o tiscích schválených RHMP na svém 32.-35. jednání byla vzata na vědomí. 
 
6. Probíhající rozhovory s řediteli SŠ  
Pan předseda otevřel diskusi k tomuto bodu. Předal slovo paní ředitelce Němcové. Ta říká, že 
mají RHMP daný postup, jak postupovat ve výběru ředitelů škol. Tento týden je uzávěrka 
přihlášek na ředitele škol, poté bude první kolo – otevírání obálek. Jedná se o kontrolu splnění 
podmínek. S ostatními řediteli byly provedeny hodnotící pohovory. S každým ředitelem 
probíhaly různě. Těchto rozhovorů se zúčastnil i pan předseda. V tuto chvíli není ze strany 



MHMP podán žádný návrh na vyhlášení konkurzního řízení stran zřizovatele. Jsou tu dva 
podněty na vyhlášení konkurzu – Ohradní a Betlémská. U Ohradní si to přeje ČŠI. Žádný jiný 
konkurz není vypsán. MHMP se musí rozhodnout do konce dubna, ale chtějí dřív, aby bylo 
více času na realizaci konkurzů, ideálně na začátku března by se materiál předložil RHMP. 
Konkurzů bude téměř 30. Nakonec ještě dodává že se bude konat ještě jeden konkurz, kdy 
ředitelka rezignuje na vlastní žádost z rodinných důvodů. 
Paní Kubesa děkuje za předřazení bodu, podotýká, že se k ní dostaly dopisy z Pražské 
konzervatoře k podpoře pana ředitele Čecha a ptá se, jestli tam je nějaký problém. 
Paní ředitelka disponuje zápisem ze školské rady i otevřeným dopisem. Také dopisem od 
bývalého ředitele Pražské konzervatoře, který odcházel, protože se chtěl věnovat umění. 
Poslední šetření ČŠI z 12/2023 bylo na popud MHMP, protože žáci prý byli přetěžováni, zjistilo 
se pochybení, kdy v oboru herectví u 13 žáků a u X žáků byl konstatován vyšší počet hodin v 
rozvrhu, ředitel musí tudíž rozvrhy změnit. Z jara roku 2023 řešila Česká školní inspekce 
průběh přijímacího řízení pro školní rok 2023/2024 a tam nebylo pochybení. U zkoušek a 
absolutorií také nebylo shledáno žádné pochybení. Ve standardní zprávě ČŠI též nebylo nic, 
co by se muselo více vytýkat. V předchozí zprávě ČŠI také nenašla nic zásadního – zásadní 
pochybení. Dle vlastního šetření MHMP škola postupovala s platnou legislativou. V tuto chvíli 
není o ničem rozhodnuto.  
Pohl Houkalová konstatuje, že situaci na konzervatoři sleduje a vnímá to jako politický faktor. 
Situace je nepříjemná. Strach z odvolání ředitele Čecha a zpolitizování situace je velký. Nutno 
klást zřetel na to, aby konkurz nebyl zpolitizovaný a byl transparentní. Prohřešky pana ředitele 
jí přijdou marginální. 
Paní Štrosová se ptá, jestli se na pohovorech reflektují nešťastné záležitosti z podzimu. A jestli 
se zřídila nějaká psychologická podpora ve škole.  
Paní ředitelka říká, že SML okamžitě v takových situacích kontaktují PPP, tady se jedná o PPP 
ve Francouzské ulici. Jakmile to šlo, poskytovali prvotní psychologickou intervenci pro žáky, a 
i pro pedagogy. A doporučili sociometrické šetření. Ale sociometrické měření nelze udělat 
hned, je třeba počkat, až se situace uklidní.  
Pan předseda říká, že mu psal pan Hudeček o tom, že je potřeba vyměnit vedení této školy. 
Po rozhovoru s panem radním Klecandou pan předseda tvrdí, že je právě možnost vypsání 
konkurzu, pan radní sám neví, jak situaci řešit co nejlépe, ale něco se mu tam také nezdá. 
Zpolitizování pan předseda vnímá jako podružný problém. Ale pan radní prý říkal panu 
předsedovi, že pan ředitel Čech se může znovu zúčastnit konkurzu. 
Paní Pohl Houkalová říká, že umělecké vzdělávání je nástrojem, jak psychickým problémům 
předejít. Proti řediteli bojují jeho odpůrci a bývalý zástupce, kterému byla dána z důvodu 
ochrany samotné školy výpověď, protože jednal protiprávně. Konstatuje, že má strach, aby do 
vedení konzervatoře nepřišel někdo další a celou práci pana ředitele Čecha neshodil.  
Paní ředitelka dodává ke konkurznímu řízení, že komise je jmenována podle dikce vyhlášky a 
v komisi je politik pouze jeden. Paní ředitelce se stalo jen jednou, že RHMP nejmenovala 
ředitele, kterého doporučila komise. Jinak se RHMP řídí názorem odborné komise.  
Tomáš Krejča, host, dodává několik věcí, a důrazně se ohrazuje vůči tomu, že je škola 
spojována s jakýmkoli nátlakem na žáky. To neštěstí bylo způsobeno pouze rodinnou situací 
žákyně. Chce vidět důkaz, že je stran školy vyvíjen jakýkoli nátlak na studenty.  
Paní Kubesa dodává, že je ráda, že nechodí takhle emaily k ředitelům z více škol. Překvapilo 
ji, že zastupitelům dochází dopisy podporující ředitele a pouze pan radní dostal dopis, který 
ředitele nepodporuje. Pro paní Kubesu je pan ředitel Čech dobrým ředitelem a měl by být 
podpořen. Je potřeba nenechat se ovlivnit politikařením a emocemi. 
Paní Plesníková říká, že mají hlasy i zřizovatelé, ale hlavní hlas v konkurzech mají odborníci. 
Konkurzy se bodují. Sama si čte inspekční zprávy a zprávy MHMP, pana ředitele vnímá 
pozitivně. Měla čest ho poznat a byl to profesionál. Navíc doporučující dopisy jsou i od lidí z 
branže, nejen od kolegů a politiků. Pochybení tam sice stran ředitele nějaká byla, ale byla 
napravena. 
Tomáš Krejča říká, že některým ředitelům bylo naznačeno, že budou pokračovat, ale panu 
řediteli Čechovi ne.  



Paní ředitelka dodává, že pan ředitel Čech se zúčastnil pouze jednoho hodnotícího pohovoru 
a nikdo z jiných škol, žádný ředitel, nemá automaticky slíbené, že bude pokračovat. To přichází 
až s rozhodnutím RHMP o jejich dalším pokračování. 
 
Hlasování: 
PRO-PROTI-ZDRŽEL SE 
8-0-1 
Výbor vzal informaci o probíhajících rozhovorech s řediteli škol na vědomí. 
 
14:56 odchází Jana Komrsková. Zůstává přítomno 9 členů Výboru. Výbor je usnášeníschopný. 
 
7. Školské rady 
Předseda Výboru uvedl další bod a předložil nominace nových zástupců za zřizovatele ve 
školských radách škol. Souhrnná nominace za jednotlivé subjekty je předkládána všem 
členům v přehledné tabulce.  
Předseda Výboru požádal přítomné o hlasování. Níže uvedená tabulka mj. obsahuje 
nominované členy, u nichž proběhlo hlasování. Vždy je zaznamenán počet hlasů členů 
Výboru. 
 

Škola Člen za 
zřizovatele 

Strana Konec 
funkčního 
období 

Usnesení 
navrhovaný 
člen  

Počet 
hlasů 

Strana 

Obchodní akademie Dušní  David Boček Piráti 1.2.2024 PhDr. Marie 
Jungmannová  

9-0-0 Piráti 

Masarykova střední škola 
chemická, Praha 1, 
Křemencova 12 

Markéta 
Kučerová 

Praha 
sobě 

1.2.2024 Jakub Rychlý 
9-0-0 

9-0-0  Piráti 

Taneční konzervatoř 
hlavního města Prahy, Praha 
1, Křížovnická 7 

Mgr. Zdeněk 
Prokeš 

STAN 1.2.2024 stávající člen 
pokračuje 

9-0-0 STAN 

Akademické gymnázium a 
Jazyková škola s právem 
státní jazykové zkoušky, 
školy hlavního města Prahy 

Hana 
Chalušová 

Piráti 1.2.2024 stávající člen 
pokračuje 

9-0-0 Piráti 

Vyšší odborná škola 
ekonomických studií, 
Gymnázium, Střední 
průmyslová škola 
potravinářských technologií 
a Střední odborná škola 
přírodovědná a veterinární, 
Praha 2, Podskalská 10 

Robert 
Veverka 

Piráti 1.2.2024 stávající člen 
pokračuje 

9-0-0 Piráti 

Základní škola a Mateřská 
škola při Všeobecné fakultní 
nemocnici, Praha 2, Ke 
Karlovu 2 

Naděžda 
Jurečková 

Piráti 1.2.2024 stávající člen 
pokračuje 

9-0-0 Piráti 

Gymnázium, Praha 4, 
Písnická 760 

PhDr. Petr 
Kučera 

TOP 
09 

1.2.2024 stávající člen 
pokračuje 

9-0-0 TOP 
09 

Střední škola – Waldorfské 
lyceum 

Matěj Šach Praha 
sobě 

rezignace k 
1.2.2024 

Bc. Michal 
Veselský, 
Dis.  

9-0-
07-0-2 

Praha 
sobě 



Střední odborné učiliště, 
Praha 4, Ohradní 57 

JUDr. Helena 
Chudomelová 

TOP 
09 

1.2.2024 stávající člen 
pokračuje 

9-0-0 TOP 
09 

Střední odborné učiliště, 
Praha 4, Ohradní 57 

Jana 
Komrsková 

Piráti rezignace k 
1.2.2024 

Jiří Brůžek 9-0-0 Piráti 

Gymnázium, Praha 5, Na 
Zatlance 11   

JUDr. Karel 
Muzikář 

Praha 
sobě 

1.2.2024 stávající člen 
pokračuje 

9-0-0 Praha 
sobě 

Smíchovská střední 
průmyslová škola a 
gymnázium 

Daniel Mazur Piráti 1.2.2024 stávající člen 
pokračuje 

9-0-0 Piráti 

Hotelová škola a Gymnázium 
Radlická 

Mgr. Renáta 
Zajíčková 

ODS 1.2.2024 stávající člen 
pokračuje 

9-0-0 ODS 

Střední škola a vyšší 
odborná škola umělecká a 
řemeslná 

Jiří Krátký Piráti 1.2.2024 stávající člen 
pokračuje 

9-0-0 Piráti 

Gymnázium pro zrakově 
postižené a Střední odborná 
škola pro zrakově postižené, 
Praha 5, Radlická 115 

Jana 
Nechvátalová 

Praha 
sobě 

1.2.2024 Eva Horáková 9-0-0 Piráti 

Základní škola Lužiny, Praha 
5, Trávníčkova 1743 

Michaela 
Šarochová 

Piráti 1.2.2024 Petr Kolář 9-0-0 Piráti 

Gymnázium, Praha 6, 
Arabská 14 

Ing. Marie 
Kubíková 

ODS 1.2.2024 stávající člen 
pokračuje 

9-0-0 ODS 

Obchodní akademie 
Holešovice 

Mgr. Martin 
Vytrhlík  

TOP 
09 

1.2.2024 PhDr. Marie 
Jungmannová  

9-0-0 Piráti 

Karlínská obchodní 
akademie 

Radin Dohnal, 
MSc. 

Praha 
sobě 

1.2.2024 stávající člen 
pokračuje 

9-0-0 Praha 
sobě 

Střední odborné učiliště 
kadeřnické, Praha 8, 
Karlínské nám. 8/225 

Marie 
Kantorová 

Praha 
sobě 

1.2.2024 Pavel Filandr 9-0-0 ODS 

Střední škola designu a 
umění, knižní kultury a 
ekonomiky Náhorní 

Ing. Ivana 
Nepovímová 

Praha 
sobě 

1.2.2024 Andrea Vildová 9-0-0 Piráti 

Základní škola a Mateřská 
škola, Praha 8, Za 
Invalidovnou 1 

Mgr. Irena 
Poláková 

STAN 1.2.2024 Mgr. Jana 
Raiterová 

9-0-0 Piráti 

Střední odborná škola 
logistických služeb, Praha 9, 
Učňovská 1/100  

Ing. Marek 
Doležal 

TOP 
09 

1.2.2024 Mgr. Michal 
Kočí  

9-0-0 Piráti 

Střední škola elektrotechniky 
a strojírenství 

Jan Zavadil Piráti 1.2.2024 stávající člen 
pokračuje 

9-0-0 Piráti 

Gymnázium, Praha 4, 
Postupická 3150 

Tomáš Kapler Piráti 1.2.2024 
rezignace 

Klára 
Kadlecová, 
DiS. 

9-0-0 Piráti 

 
 

 



Hlasování pro celý materiál: 
PRO-PROTI-ZDRŽEL SE 
9-0-0 
Výbor doporučuje RHMP schválení nominovaných a stávajících členů školských rad. 
 
15:25 odchází paní Kubesa. 
15.30 odchází profesor Seidl. 
Výbor je usnášeníschopný, zůstává 7 členů Výboru. 
 
8. Informace k Dlouhodobému záměru vzdělávání a rozvoje vzdělávací soustavy ČR 
2023–2027 
Pan předseda předal slovo paní ředitelce.  
Paní ředitelka říká, že materiál je k prostudování na webu Praha školská, je tam navíc 
informace, jak se s tím bude SML MHMP vypořádávat.  
Paní Pohl Houkalová říká, že v prosinci bylo zamítnuto navýšení školské kapacity dvou 
církevních uměleckých škol, ale bude otevřená soukromá SCIO art škola a že si město pro 
soukromé školy šetří kapacitu. 
Paní ředitelka odpovídá, že není možné postupovat tak, že si šetří kapacitu města pro své 
školy. A ZUŠ to mají podle dlouhodobého probíhajícího záměru a tam navyšování kapacit 
není. SCIO art v rejstříku nebude.  
Paní Pohl Houkalová dodává, že SCIO art velmi dobře marketingově cílí na rodiče a 
proklamuje otevření umělecké SCIO školy.  
Paní ředitelka dodává, že v navyšování kapacit uměleckých škol nebyli úspěšní.  
 
Hlasování: 
PRO-PROTI-ZDRŽEL SE 
6-0-0, jeden člen nepřítomen 
 
Výbor bere na vědomí informaci k Dlouhodobému záměru vzdělávání a rozvoje vzdělávací 
soustavy ČR 2023–2027. 
 
9. Informace o vyhlášení a podmínkách podpory zkvalitnění výuky tělesné výchovy na 
základních školách v hl. m. Praze pro rok 2024  
Pan předseda předal slovo paní ředitelce. 
Paní ředitelka chtěla jen upozornit členy výboru na to, že SML MHMP rozeslal na MČ tento 
materiál. Včera na to pořádali webinář, kterého se zúčastnilo 25 posluchačů. S těmi, co se 
zúčastnit nemohli byl domluven individuální seminář nebo záznam.  
 
Hlasování: 
PRO-PROTI-ZDRŽEL SE 
7-0-0 
 
Výbor bere na vědomí informaci o vyhlášení a podmínkách podpory zkvalitnění výuky tělesné 
výchovy na základních školách v hl. m. Praze pro rok 2024. 
 
10. Návrh na změnu k Pravidel pro stanovení platů a poskytování odměn ředitelům a 
ředitelkám příspěvkových organizací hlavního města Prahy 
Pan předseda chtěl probrat skutečnost ředitelů škol, že jejich podřízení mají vyšší plat než oni 
sami. Jedna ze složek platu se týká odměn, v ostatních krajích navýšili odměny ředitelům, pan 
předseda chce navrhnout, aby se roční balíček z 200 tisíc Kč na rok navýšil na 300 tisíc Kč na 
rok, ale podotýká, že se jedná o žhavé politické schéma, muselo by dojít k úpravě materiálu.  
Paní Plesníková chce vidět tabulky a materiály pro srovnání.  
Paní ředitelka tvrdí, že SML MHMP je také upozorňováno stran ředitelů, že by bylo vhodné 
narovnat platové podmínky ředitelů. Usnesení RHMP vzniklo před 10 lety na 2x 100 tisíc 



Kč/rok, ale nejedná se ani o všechny ředitele, pouze o ředitele škol. Mezitím se změnily platové 
podmínky všech pedagogických pracovníků, ale ne ředitelů příspěvkových organizací, 
zejména škol. Navíc paní ředitelka chce upravit i platové limity příplatků za vedení a ostatních 
nenárokových odměn. Paní ředitelka usiluje o celkovou úpravu příplatků u ředitelů škol. 
Pan předseda dodává, že tam jde pouze o úpravu částky, materiál by zůstal stejný. A ptá se, 
jaká je podpora průřezově v politických stranách. Protože materiál nepojednává pouze o 
ředitelích škol, ale o všech ředitelích příspěvkových organizacích. A pokud budeme chtít ve 
školství víc, tak se budou ozývat jiní političtí hráči a budou toto zvýšení chtít i pro ostatní 
ředitele příspěvkových organizací. 
Pan Kolář dodává, že se jedná o působnost našeho výboru, takže aby do tohoto byli zahrnuti 
nejen ředitelé škol, ale i ředitelů ostatních školských zařízení a domovů mládeže, dětských 
domovů a podobně. Navíc se tisk může koncepčně předat i do jiných komisí a výborů a mohl 
by se schvalovat kompletně.  
Paní Dvořáčková dodává, že projednávali odměňování ředitelů a žádali, zdali by bylo možné 
ředitele vyjmout z magistrátního systému a dát je pod stát. A pak tedy stanovit výši příplatků 
nárokové i nenárokové složky.  
Pan předseda dodává, že třeba v roce 2010 měli ředitelé škol menší platy a odměny než zbytek 
ředitelů příspěvkových organizací. A připraví na příští jednání návrh, kdy ovšem změní pouze 
částku celkových nenárokových odměn.  
Dle paní Dvořáčkové ministr školství projevil vůli pro srovnání platů vedoucích a ředitelů.  
 
K tomuto bodu nebylo přijato žádné usnesení. 
 
15:40 odchází paní Pohl Houkalová. 
Výbor je usnášeníschopný, zůstává 6 členů Výboru.  
 
11. Spádovost škol dětí z pěstounských rodin 
Pan předseda otevřel diskusi. Dodává, že má informaci od paní ředitelky, že školský odbor je 
schopen se zabývat těmi případy, kdy mají rodiče problém s umístěním dítěte do nejbližší 
školy. 
Pan starosta Čižinský dodává, že hledají s MŠMT cestu, jak dětem z pěstounských rodin vyjít 
vstříc. 
Ministerstvo zvažuje, že trvalé bydliště není vymáháno u dětí, které byli soudně z rodin 
umístěny do ústavu. Takže by tohle šlo aplikovat i u pěstounských rodin. A pak se s řešením 
dá dále pracovat. 
 
16.00 odchází paní Plesníková a paní Štrosová 
Výbor není usnášeníschopný. Zůstali přítomni pouze 4 členové výboru. 
 
12. Různé 
Paní ředitelka ukazuje zpracované metodické doporučení bezpečnosti pro školy, ale proběhly 
i bezpečností audity, školení a nácviky. Na časné jaro chtějí zrealizovat informaci pro MČ a 
poté pro školy jiných zřizovatelů.  
 
Předseda Výboru vyzval přítomné členy, zda mají připravena další témata k diskuzi. Nikdo se 
již nepřihlásil.  
Předseda Výboru poděkoval všem přítomným a ukončil jednání v 16:04. 
 
 
 
 
 
 
 



 …………………………………………………  
Jiří Brůžek, předseda Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP  
 
 
 

…………………………………………………  
Jan Kolář, ověřovatel zápisu  
 
 

Zapsala: Michaela Šarochová, tajemnice Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP 
 


